
مجلس تصویب کرد

 اختصاص 60 میلیارد تومان 
برای مقابله با پدیده ریزگردها

شهروند| مجلسی ها، 600 میلیارد ریال معادل 
60 میلیارد تومان به منظور پیش��گیری و مقابله با 
روند پدیده هایی نظیر گردوغبار و ریزگرد اختصاص 
دادند. نمایندگان مجلس در جلس��ه علنی دیروز، 
جزء 2 و 3 بند )و( تبصره 19 را به تصویب رساندند. 
براس��اس این مصوبه در اجرای بند)ش( ماده 224 
قانون برنامه 5ساله توسعه درخصوص پیشگیری، 
مقابله و جبران خسارات ناشی از حوادث غیرمترقبه 
و مدیریت خشکس��الی اعتبار در نظر گرفته شد. بر 
همین اس��اس، مبلغ 600 میلیارد ری��ال به منظور 
پیشگیری و مقابله با روند فزاینده پدیده هایی نظیر 
گردوغبار، ریزگرد و خشکسالی، حفاظت از تالاب ها 
و دریاچه های کش��ور، احیاء و پایش آن به سازمان 
محیط زیس��ت اختص��اص یافت و مبل��غ 10 هزار  
میلیارد ریال هم جه��ت کمک های فنی و اعتباری 
برای توس��عه روش های نوین آبیاری در نظر گرفته 
شد. این دو بند به رغم داشتن مغایرت با رأی مثبت 
دوسوم از نمایندگان به تصویب رسید. پیش از این 
کمیس��یون تلفیق، بند )ل( تبصره 9 لایحه بودجه 
 س��ال 94 را که دولت برای حفاظت محیط زیست، 
احیای تالاب ها و رودخانه ه��ا و تقویت امر نظارت و 
پایش محیط زیس��ت پیش��نهاد کرده بود را حذف 
کرد. پس از آن محمدرضا تابش رئیس فراکسیون 
محیط زیس��ت پیش��نهاد داد: »بند )ل( تبصره 9 
بازگشت به دولت داده شود چون کمیسیون تلفیق 
آن را حذف کرده اس��ت.« این پیش��نهاد تابش، با 
مخالفت مجلس��ی ها روبه رو ش��د و رأی نیاورد. بر 
همین اساس پیشنهاد اختصاص 60 میلیارد تومان 
اعتبار برای مقابله ب��ا ریزگردها در بند )ل( تبصره 9 
لایحه بودجه حذف شد و س��روصدای بسیاری را با 
خود همراه کرد. این درحالی بود که دیروز مجلسی ها 
در بررسی بند دیگری، 60 میلیارد تومان بودجه برای 

مقابله با پدیده ریزگردها اختصاص دادند. 

رئیس مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت: 

 90 درصد زباله های بیمارستانی 
در مبدأ  بی خطر می شوند

ش�هروند| رئیس مرکز س��امت محیط و کار 
وزارت بهداشت گفت: توقف تفکیک و بي خطرسازی 
زباله های بیمارستانی کذب محض است و هم اکنون 
90 درص��د بیمارس��تان های کش��ور زباله ه��ای 
خطرناک را بی خطر می کنند. خس��رو صادق نیت 
درباره انتقادهایی مبنی بر توقف و بروز مش��کاتی 
در بی خطرس��ازی زباله های عفونی بیمارستانی به 
فارس گفت: »کذب محض اس��ت، بي خطرسازی 
زباله های بیمارس��تانی به قوت درحال انجام است 
و یک��ی از اقدامات ارزش��مند وزارت بهداش��ت در 
حوزه بهداشت که از چند  س��ال پیش شروع شده، 
بی خطرسازی زباله های بیمارستانی است.«  او ادامه 
داد: »هم اکنون قریب به 90 درصد بیمارستان های 
کش��ور اع��م از دولت��ی و خصوص��ی دس��تگاه 
بي خطرسازی دارند، تفکیک زباله های خطرناک و 
عفونی را از زباله های عادی انجام می دهند و زباله های 
خطرناک، بي خطر می شوند.« او گفت: کاری که از 
س��وی وزارت بهداش��ت و با نظارت دانش��گاه های 
علوم پزش��کی سراسر کش��ور برای بي خطرسازی 
زباله های بیمارستانی انجام می شود، حتی در سطح 
جهانی قابل عرض��ه و قابل دفاع اس��ت. او توضیح 
داد: »دس��تگاه های مختلفی که طب��ق قانون برای 
بي خطرسازی زباله های بیمارستانی مجاز شناخته 
شده است، استفاده می شود اما عمده بیمارستان ها 

از دستگاه اتوکاو استفاده می کنند.«

افتتاح یکی از بزرگترین ایستگاه های مترو جهان در تهران

مترو به میدان ولی عصر رسید
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شهروند| میدان ولی  عصر)عج(، یکی از میدان های 
مع��روف ته��ران که از نظ��ر ت��ردد و رف��ت و آمدهای 
درون ش��هری مرکزیت دارد و درعین حال یکی از مراکز 
مهم خرید و گردشگری پایتخت به ش��مار می رود، به 
شبکه متروی تهران پیوس��ت. برای شهری که ترافیک 
تا خرخره گریبانش را گرفته اس��ت تکمیل افتتاح هر 
ایستگاه تازه ای یک اتفاق است به ویژه اگر این ایستگاه 
یکی از بزرگترین ایس��تگاه های متروی جهان باش��د و 
جایگاهش ه��م در قلب یک��ی از مهمترین میدان های 
ش��هر.  میدان ولی عصر تهران که چند س��الی است از 
قیافه افتاده و اط��راف آن را با تابلوها و تبلیغات مربوط 
به س��اخت مترو پوش��انده اند چند روزی هست که از 
س��ر و صدای ماش��ین های حفار و رفت و آمد کارگران 
مترو خالی ش��ده است. ش��هردار تهران و اعضای شورا 
دیروز به میدان ولی عصر رفتند تا ایس��تگاه متروی آن 
را افتتاح کنند. حالا به جای ازدحام کارگران و شلوغی 
دستگاه ها و ماش��ین آلات مربوط به حفاری، پله های 
برقی ایستگاه  مسافران قطارهای زیر زمینی را از عمق 
11 متری زمین به روی زمین می آورند. دیروز در ادامه 
توس��عه و تکمیل خطوط متروی تهران، ایستگاه های 
تازه ای این بار در مرکز شهر تهران به بهره  برداری رسید 
و با حضور شهردار تهران ایستگاه های متروی شهرک 
ش��ریعتی و میدان ولی عصر آغاز به کار کرد و مسافران 
مترو از این پس می توانند با اس��تفاده از خط 3 مترو به 
میدان ولی عصر بروند. البته تا چند هفته دیگر یعنی تا 
پایان امسال ایستگاه های میدان فاطمی و عبدل آباد هم 
به بهره برداری می رسند. این ایستگاه ها همه بخشی از 
خط 3 مترو هستند خطی که طولانی ترین خط مترو 
در ته��ران و خاورمیانه اس��ت و جنوب غربی پایتخت 
را به شمال ش��رق وصل می کند؛ از ایس��تگاه شهرک 
قائم آغاز می شود و تا ایس��تگاه آزادگان ادامه دارد. این 
خط از نقاط پرترافیک ازجمله می��دان راه آهن، میدان 
منیریه، چهارراه ولی عصر)عج(، میدان ولی عصر)عج( 
و میدان فاطمی عبور می کن��د و با خطوط یک، چهار، 
ش��ش و هفت مترو دارای تقاطع اس��ت. »رضا زلفی«، 
معاون حمل ونقل و ترافیک ش��هرداری منطقه 19 نیز 
درخصوص بهره برداری از ایس��تگاه شهرک شریعتی 
گفت: »این ایستگاه در تقاطع خیابان مهران و بزرگراه 
شهید چراغی واقع ش��ده و دارای 2 خروجی شمالی و 

جنوبی اس��ت.به گفته او خروجی شمالی این ایستگاه 
امروزافتتاح خواهد شد و خروجی جنوبی این ایستگاه 
که در منطقه 19 واقع شده درحال احداث است که در 
سه ماهه نخست  س��ال آینده به بهره برداری می رسد. 
به گفته معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری منطقه 
19، پنج ایس��تگاه از خط سه مترو شامل ایستگاه های 
قلعه مرغی، شهرک شریعتی، عبدل آباد، زمزم و آزادگان 

در منطقه 19 قرار دارد.
 تکمیل همه ایستگاه ها تا  سال 95

 افتتاح دو ایس��تگاه جدید در تهران درحالی اس��ت 
که اعضای ش��ورای ش��هر تهران در چهارمین دوره از 
ش��هرداری خواس��ته اند تا تکمیل مت��رو را در اولویت 
اصلی فعالیت های عمرانی تهران قرار دهد. مس��ئولان 
ش��هرداری تهران می گویندکه هفته ای 500 کیلومتر 
تونل در تهران حفاری می  شود. آن طور که محمد باقر 
قالیباف، شهردار تهران دیروز گفت براساس برنامه های 
شهرداری تهران مقرر شده کارِ شبکه متروی پایتخت تا 
اواسط  سال 95 یکس��ره و تمام ایستگاه های آن افتتاح 
ش��ود. این خبر را ش��هردار تهران اعام ک��رد و گفت: 
در  س��ال 94 در هر ماه یک ایس��تگاه مت��رو در تهران 
به بهره برداری می رس��د و تا اواس��ط  س��ال 95 شبکه 
متروی تهران را تکمیل می کنیم.  شهردار تهران، برای 

چندمین بار در حرف هایش از پرداخت نشدن اعتبارات 
مترو توس��ط دولت انتقاد کرد و گفت: »ما مشکات و 
چالش های دولت را می دانیم و از آنها توقع بی جا نداریم، 
اما براس��اس قانون 50 درصد هزینه های ساخت مترو 
برعهده دولت است؛ اما آنها س��هم ناچیزی را پرداخت 
می کنند. از این گله مند هستیم که چرا قانون در مورد 
شهرداری تهران اجرا نمی شود و این درحالی است که 
اعتبارات ریالی آن از مردم دریافت و به حس��اب خزانه 
دولت واریز شده است، اما سهم شهرداری را نمی پردازند 
و هنگام��ی که گایه م��ان را به دوس��تانمان در دولت 
می گوییم، آنها می گویند که حق با شماست و پیگیری 
می کنیم درحالی که بخش عمده این پرداخت ها روی 
زمین مانده اس��ت و پرداخت نمی ش��ود.« قالیباف در 
بخش دیگری از س��خنان خود با بیان این که در  س��ال 
آینده هر ماه یک ایستگاه مترو افتتاح می شود، توسعه 
حمل ونقل عموم��ی را یکی از راه ه��ای اصلی کاهش 
آلودگی هوا دانست و گفت که  ساخت مترو کاما بومی 

شده و با حوزه مهندسی کشور عجین شده است. 
به گفته مس��ئولان ش��هرداری برای اتم��ام هرچه 
سریع تر متروی تهران، حفر تونل های جدید و تکمیل 
خطوط متروی پایتخت در 600 جبهه کاری زیر زمین 
دنبال می ش��ود. تاکنون 152 کیلومتر مترو در ش��هر 

تهران در قالب 5 خط فعال به بهره برداری رسیده است.
 ایستگاه ولی عصر، یک ایستگاه در 7 طبقه

از س��وی دیگر  هابیل درویش، مدیرعامل ش��رکت 
مترو تهران هم دیروز در مراسم افتتاح و بهره برداری از 
ایستگاه متروی ولی عصر درباره یکی از مشکات جدی 
ایس��تگاه های متروی تهران سخن گفت که در جریان 
افتتاح ایس��تگاه های قبلی مترو تا مدت ها به مس��أله 
تبدیل می ش��د؛ موضوع تجهیز ایستگاه ها به پله برقی. 
درویش با تأکید بر این که تمام ایس��تگاه های متروی 
تهران به پله برقی تجهیز ش��ده اند، گفت که از این پس 
هیچ ایس��تگاه مترویی در تهران بدون پله برقی افتتاح 
نمی ش��ود. او ادامه داد: »دو ایستگاه عبدل آباد و میدان 
فاطمی این مس��یر به زودی به بهره برداری می رسند. 
بی��ش از 90 درصد مراحل مس��یر این ایس��تگاه ها که 
بزرگتری��ن و طولانی تری��ن خ��ط مترو به ط��ول 37 
کیلومتر است به پایان رسیده و در روزهای آینده برای 

بهره برداری شهروندان آماده خواهد بود.«
به گفته مدیرعامل مترو، گفت: ایستگاه های میدان 
ولیعصر، شهرک شریعتی، عبدل آباد و میدان فاطمی 
تنها ایستگاه هایی هستند که در زمان افتتاح عملیات 
نصب پله برقی آنها به پایان رسیده اس��ت. او ادامه داد: 
این نخستین بار است که تا پایان  سال جاری توانستیم 
20 کیلومتر از خطوط مترو را به بهره برداری برسانیم. 
تمامی پله برقی های مورد نیاز خطوط مترو خریداری 
شده و از این پس هیچ ایستگاهی بدون پله برقی افتتاح 
نخواهد ش��د. آن طور ک��ه درویش می گوی��د، میدان 
ولی عصر بزرگترین ایس��تگاه مترو در دنیا خواهد بود 
چرا که فضایی که ب��رای این ایس��تگاه در نظر گرفته 
شده اس��ت 45 هزار مترمربع بوده و س��اختمان در 7 
طبقه ساخته شده است. به این ترتیب می توان انتظار 
داش��ت که در آینده نزدیک ایس��تگاه میدان ولی عصر 
تهران به ی��ک مرکز عظیم تج��اری و البته زیرزمینی 
تبدیل ش��ود؛ کارکردی که با ماهیت منطقه ای میدان 
ولی عصر به عنوان یکی از مراکز اصلی خرید تهران هم 
س��ازگاری دارد.  آن طور که  هابی��ل درویش می گوید 
ایستگاه های میدان فاطمی و عبدل آباد در مسیر خط 
سه مترو آزادگان، بهشتی پایتخت قرار دارند که به گفته 
مدیرعامل ش��رکت مترو تهران کل این مسیر تا پایان 

 سال به بهره برداری می رسد.

روی خط خبر

  شهردار تهران: شبکه مترو تهران تا اواسط  سال 95 تکمیل می شود
  ایستگاه های مترو فاطمی و عبدل آباد تا یک ماه دیگر به بهره برداری می رسد

خبر روز

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست خبر داد

اعتبار ویژه برای احیای تالاب های 
هورالعظیم و پریشان

شهروند| رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
از اختصاص اعتبار ویژه دولت برای احیای تالاب های 
هورالعظیم و پریش��ان برای مقابله با ریزگردها خبر 

داد.
معصوم��ه ابت��کار رئی��س س��ازمان حفاظ��ت 
محیط زیست در چهارمین نشس��ت برد مدیریتی 
مرکز منطقه ای کنوانسیون رامسر و افتتاح ساختمان 
مرکز منطقه ای غرب و مرکز آس��یای کنوانس��یون 
رامسر در شهر رامسر گفت: محیط زیست منطقه ما 
به دلیل جنگ های متعدد تخریب ش��ده و هر روز با 
مشکات جدیدی مواجه می ش��ود که در این راستا 
همکاری بین المللی کشورها برای احیا و حفاظت از 

محیط زیست منطقه ضروری است.
به گزارش پایگاه اطاع رس��انی سازمان حفاظت 
محیط زیس��ت )پام(، مع��اون رئیس جمه��وری از 
آمادگی ایران برای انتقال تجربی��ات موفق ایران در 
راس��تای حفاظت از تالاب ها به سایر کشورها خبر 
داد و گفت: در عین حال مرکز منطقه ای کنوانسیون 
رامس��ر جز با حمایت س��ازمان های بی��ن المللی، 
همکاری ه��ای منطق��ه ای و حمایت ای��ران موفق 

نخواهد بود.
او ب��ا اش��اره ب��ه توج��ه وی��ژه دولت و ش��خص 
رئیس جمهوری برای حفاظت از محیط زیست افزود: 
عاوه بر دستور رئیس جمهوری برای احیای پارک 
ملی دریاچه ارومیه که جزو اولین برنامه های دولت 
بود اخیرا دولت برای احیای تالاب های هورالعظیم 
و شادگان و مقابله با ریزگردهای آنها اعتبار ویژه ای 

اختصاص داده است.
رئیس س��ازمان حفاظت محیط زیست به احیای 
تالاب  هامون اش��اره کرد و ادام��ه داد: طی چند روز 
گذش��ته آب وارد تالاب هامون ش��ده و ام��روز نیز 
مطلع ش��دیم که ورود آب از هیرمند به هامون آغاز 
شده است. در ادامه این نشس��ت، احمدعلی کیخا 
معاون محیط زیس��ت طبیعی س��ازمان حفاظت 
محیط زیست هم در این مراس��م گفت: بسیاری از 
تالاب های کشور بین کش��ورهای حاشیه مشترک 
اس��ت که می تواند به عنوان پارک های ملی صلح و 

دوستی بین کشورها تحت حفاظت قرار گیرد.
معاون محیط زیست طبیعی س��ازمان حفاظت 
محیط زیس��ت با اش��اره به این که دولت نگاه جدی 
درخصوص حفاظت از محیط زیست دارد افزود: در 
این راستا احیای تالاب های کش��ور از سال گذشته 
به طور جدی مدنظربوده و اعتبارات لازم برای آنها در 

نظر گرفته شده است.
لو یانگ مدیر آسیا اقیانوسیه دبیرخانه کنوانسیون 
رامسر نیز با اشاره به شکل گیری کنوانسیون رامسر 
در 44 سال قبل در ش��هر رامسر با حضور 1٨ کشور 
جه��ان گفت: بهره من��دی خردمندان��ه از تالاب ها 
و اس��تفاده پایدار برای معیش��ت پایدار از تالاب ها 
ازجمله موارد ضروری مورد تأکید در کنوانس��یون 
رامسر است. او بر همکاری بین بخشی و بین کشوری 
برای حفاظ��ت از تالاب ها تأکید ک��رد و گفت: اگر 
تالاب ها را درس��ت مدیریت نکنیم تأثی��رات آن به 
خودمان باز می گ��ردد و گردوغباری که گریبان گیر 
منطقه خاورمیانه شده نتیجه عدم مدیریت صحیح 
تالاب های این منطقه توسط کشورهای آن است که 
امیدواریم با راه اندازی مرکز منطقه ای کنوانس��یون 
رامسر در شهر رامسر بتوانیم مدیریت یکپارچه ای بر 

تالاب های منطقه اعمال کنیم.
ربیع فاح، اس��تاندار مازندران هم در این مراسم 
گفت: کنوانسیون رامسر از اهمیت جهانی برخوردار 
اس��ت. امروزه اهمی��ت تالاب ها به ح��دی بالا رفته 
است که رئیس جمهوری به عنوان یکی از مهمترین 
شعارهای انتخاباتی خود حفاظت از محیط زیست را 

طرح کردند.
او افزود: دولت های عضو کنوانس��یون رامسر باید 
نقش سازنده ای درخصوص سایر کشورها در تبادل 

تجربیات ایفا کنند.
اس��تاندار مازندران به پدیده ریزگردها اشاره کرد 
و افزود:  باید علت پیدای��ش ریزگردها که پدیده ای 
خانمان س��وز برای مردم منطقه و کشورهای غرب 
آسیا شده مش��خص و در دس��تور کار کنوانسیون 

رامسر قرار گیرد.

مهر| وزارت بهداشت در حالی مجددا بر معدوم سازی 
ببر س��یبری که 4  سال در قرنطینه اس��ت رای داد که 
سازمان حفاظت محیط زیست اعام کرده که با حذف 
این گونه ارزشمند مخالف اس��ت. در عین حال رئیس 
دانشکده دامپزشکی دانشگاه تهران نیز معدوم سازی ببر 
سبیری را پاک کردن صورت مسأله توصیف کرده است.

در نشس��تی که روز ش��نبه در وزارت بهداشت برای 
تصمیم گیری جهت تعیین تکلیف ماده ببر سیبری که 
چهار  سال اس��ت در قرنطینه نگهداری می شود برگزار 
شده بود، با وجود درخواست های مکرر سازمان حفاظت 
محیط زیس��ت و گروه ه��ای مردم نه��اد عاقه مند به 
حیات وحش، مسئولان این وزارتخانه با تکرار آزمایشات 
تشخیصی این حیوان موافقت نکردند و همچنان نظر بر 

معدوم سازی این گونه در خطر انقراض داشتند.
مدی��رکل دفت��ر حیات وح��ش س��ازمان حفاظت 

محیط زیست دراین باره گفته اس��ت، روز گذشته طی 
جلس��ه ای که در وزارت بهداشت برگزار شد، مسئولان 
این وزارتخانه و سازمان دامپزش��کی به دنبال امضای 
توافقی برای معدوم س��ازی ببرماده س��یبری بودند اما 
س��ازمان حفاظت محیط زیس��ت اعام کرد تا زمانی 
که گزین��ه ای به جز معدوم س��ازی روی میز اس��ت، با 

معدوم سازی موافقت نمی کنیم.
مجید خرازیان مق��دم در ادامه گفت: از مس��ئولان 
سازمان دامپزشکی درخواست کردیم به 5 نامه سازمان 
حفاظت محیط زیست مبنی بر درخواست خون گیری 
از ببر سیبری برای انجام تست مشمشه که طی یک سال 
گذشته به سازمان دامپزشکی ارسال شده است، پاسخ 
بدهند. او ادامه داد: امیدواریم به زودی پاسخ آخرین نامه 
درخواست خون گیری از ببر سیبری مورخ 93/12/6 را 
از سازمان دامپزشکی دریافت کنیم تا در صورت موافقت 

آن س��ازمان با خون گیری، بنا بر نتیجه آزمایش، برای 
تعیین تکلیف نهایی حیوان اقدام شود و در صورت عدم 
موافقت سازمان دامپزش��کی با خون گیری، دلایل این 
مخالفت، کتبا به سازمان حفاظت محیط زیست اعام 
شود. امیر رستمی، رئیس دانشکده دامپزشکی دانشگاه 
تهران هم گفت:  گونه های مختلفی از پستانداران مانند 
تک سمی ها، نشخوار کنندگان، گوشتخواران، حیوانات 
آزمایش��گاهی و حتی انسان به بیماری مشمشه مبتا 
می شوند و پروتکلی که مسئولان وزارت بهداشت طبق 
آن نظر بر معدوم سازی ببر سیبری دارند از دید سازمان 
جهانی دامپزشکی تنها برای تک سمی ها )نظیر اسب و 
الاغ و ..( و در مناطق��ی که بیم��اری در آن جا به صورت 
اندمیک وجود ندارد، قابل اس��تناد است و این پروتکل 
قابل تعمیم به همه موجودات و گونه های حساس به این 
بیماری نیست کما این که در انسان نیز اصل بر درمان 

است و نه معدوم سازی!
او افزود:  تکنیک های آزمایش��گاهی مشمش��ه نیز 
بر طب��ق مس��تندات علمی ب��رای گونه های��ی غیر از 
تک س��می ها )اس��ب و الاغ( چندان قابل اتکا نیستند 
و موارد مثبت کاذب و منفی کاذب نیز محتمل اس��ت. 
ضمن این که با توجه به موارد معدود وقوع مشمشه در 
گونه های وحشی ازجمله گربه سانان وحشی، مطالعه 
دقیقی روی قابل اعتماد بودن پاسخ نتایج به دست آمده 
نیز در جهان انجام نشده است و بهتر است در این گونه 

موارد برای جمع بندی نهایی جمیع جوانب کلینیکی و 
پاراکلینیکی حیوان مورد توجه قرار گیرد.

به گفته این اس��تاد، بیماری ه��ای حیات وحش، 
مجموعه ه��ای تخصص��ی جهان��ی ک��ه در حوزه 
حیات وح��ش فعالیت می کنن��د از قبی��ل انجمن 
 American( دامپزش��کان باغ وح��ش آمری��کا
Association of Zoo Veterinarians(، اقدامات 
درمانی را برای گونه های با ارزش در مناطق اندمیک 
مجاز می دانند و در منابع علمی، لیستی از داروهای 
موثر از قبی��ل آنتی بیوتیک ها و روش ه��ای درمانی 
ارایه شده است. رستمی با اش��اره به این که بیماری 
مشمشه، قابل سرایت به انسان است، تصریح کرد: تا 
کنون موارد متعددی از ابتای همکاران دامپزشک 
که خصوص��ا در زمینه طب اس��ب به کار مش��غول 
هستند به این بیماری در کشور مشاهده شده است 
که با موفقیت تحت درمان نیز قرار گرفته اند. رئیس 
دانشکده دامپزشکی دانش��گاه تهران تصریح کرد: از 
سوی دیگر با توجه به موارد معدود گزارش مشمشه 
در گربه سانان وحشی و این که این حیوان طی 4 سال 
گذشته هیچ عایم بالینی از مشمشه بروز نداده حتی 
اگ��ر در نهایت ابتای این حی��وان به بیماری قطعی 
شد، نتایج حاصل از مطالعه روی تشخیص و درمان 
آن، به دانش محققان جه��ان در زمینه بیماری های 

حیات وحش خواهد  افزود.

با وجود مخالفت سازمان حفاظت محیط زیست و رئیس دانشکده دامپزشکی دانشگاه تهران صورت گرفت

اصرار وزارت بهداشت بر معدوم سازی ماده ببر سیبری
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